

ACQUIRED IMMUNE DEFICIENCY SYNDROME (AIDS)

AIDS in Europe

Since the beginning of the epidemic in 1981, the number of AIDS cases has steadily increased in Europe. By June 1985, a total of 1 226 cases had been reported to WHO.¹ Since then, information on 143 new cases has been received from 6 of the 19 European countries reporting on AIDS. It is estimated that about 100 000 Europeans may already be infected with the virus. To formulate a WHO policy on AIDS control in the European Region, a consultation was held immediately after the international meeting on AIDS in Atlanta in April 1985.² One of the recommendations of that consultation was the preparation of Regional Office guidelines on AIDS for public health authorities in Member States.

The *Guidelines on AIDS in Europe*³ have now been published and can be purchased from Distribution and Sales, World Health Organization, 1211 Geneva 27, Switzerland, or from sales agents. The publication covers the magnitude of the problem in Europe, the virus and its mode of transmission, the major clinical features of the disease, laboratory tests, possibilities of treatment and prophylaxis, the role of blood and blood products, the public health importance of the disease and control measures.

¹ See No. 40, 1985, pp. 305-311.

² See No. 17, 1985, pp. 129-130.

³ *Guidelines on AIDS in Europe* Copenhagen, Regional Office for Europe, World Health Organization, 1985. 41 pages. Price: Sw. fr. 10.—.

SYNDROME D'IMMUNODÉFICIT ACQUIS (SIDA)

Le SIDA en Europe

Depuis l'apparition de l'épidémie en 1981, le nombre de cas de SIDA en Europe a augmenté régulièrement. En juin 1985, un total de 1 226 cas avait été notifié à l'OMS.¹ Depuis, des informations sur 143 nouveaux cas ont été reçues de 6 des 19 pays européens participant à la surveillance du SIDA. On estime à environ 100 000 le nombre d'Européens déjà contaminés par le virus. Pour élaborer une politique OMS de lutte contre le SIDA dans la Région européenne, une consultation a été organisée immédiatement après la réunion internationale sur le SIDA qui s'est tenue à Atlanta, en avril 1985.² Au cours de cette consultation, il a notamment été recommandé de préparer des directives du Bureau régional sur le SIDA à l'intention des services de santé publique des Etats Membres.

*Guidelines on AIDS in Europe*³ vient de paraître et peut être obtenu auprès du service de Distribution et Vente de l'OMS, Organisation mondiale de la Santé, 1211 Genève 27 (Suisse), ou auprès des dépositaires. Cette publication traite des questions suivantes: l'ampleur du problème en Europe, le virus et son mode de transmission, les principales caractéristiques cliniques de la maladie, les épreuves de laboratoire, les possibilités de traitement et la prophylaxie, le rôle du sang et de ses dérivés, l'importance de la maladie en santé publique et les mesures de lutte.

¹ Voir N° 40, 1985, pp. 305-311.

² Voir N° 17, 1985, pp. 129-130.

³ *Guidelines on AIDS in Europe* Copenhague, Bureau régional de l'Europe, Organisation mondiale de la Santé, 1985. 41 pages. Prix: Fr.s. 10.— (publié en anglais seulement).